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                                                 P R O T O K Ó Ł    NR XII /2015 
 Sesji  Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 10 grudnia 2015r. 
 
Sesja odbyła się w  sali  Urzędu Miejskiego Wąsosza. Rozpoczęła się o godz.10.00 i 
trwała do godz. 12.00  
Na sesji obecnych było  14 radnych  wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu. 
Nieobecny : 

1. Mirosław Doleżał 
                                                              Lista obecności radnych stanowi  zał. Nr 1 
Ponadto w sesji udział  wzięli  : 
Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
Grzegorz Kordiak – Z-ca Burmistrza, 
Jadwiga Rodzewicz- Skarbnik Gminy, 
Marcin Koziński- Sekretarz Gminy  
Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       
 
                                                                 Lista obecności gości  stanowi zał. nr 2 
 
Sołtysi wsi . 
                                                           Lista  obecności  sołtysów stanowi zał. Nr 3 
Razem w sesji udział wzięło   59 osób.    
 

Ad 1. Otwarcie sesji. 
 „Otwieram XII sesję Rady Miejskiej Wąsosza” tymi słowami  Pan Jacek 
Chorostkowski – Przewodniczący Rady rozpoczął obrady   .Stwierdził  
prawomocność obrad sesji , powitał  w pierwszej kolejności pana  Z.Stuczyka –
Burmistrza Wąsosza , Pana Grzegorza Kordiaka – Zastępcę Burmistrza ,pana 
Marcina Kozińskiego  –Sekretarza Gminy , panią Jadwigę Rodzewicz – Skarbnika 
Gminy ,radną powiatową panią Marlenę Grabarz oraz  pozostałych gości 
zaproszonych  radnych i   sołtysów  . 
Następnie Pan Przewodniczący  zwrócił się do radnych o zatwierdzenie porządku 

obrad lub  zgłoszenie innych propozycji. 

Nikt z radnych nie wniósł uwag ani innych propozycji 

 Porządek obrad sesji : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Uchwalenie budżetu Gminy Wąsosz na 2016r. 
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Burmistrza, 
b) odczytanie opinii  Komisji Budżetu ,Inwestycji i Mienia Komunalnego, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, 
d) dyskusja, 
e)  głosowanie nad projektem uchwały wieloletniej prognozy finansowej i uchwały 

budżetowej, 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 
wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w Gminie Wąsosz. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i 
informacji podatkowych. 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XI/74/15 Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 10 listopada 2015r w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Publicznej Szkoły 
Podstawowej im. J. Brzechwy w Pobielu 

11. Informacje Przewodniczącego Rady. 
12. Odpowiedzi na interpelacje. 
13.  Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie. 

                                                                                     Porządek obrad to zał. Nr 4   

Ad 2. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół  X  sesji Rady Miejskiej Wąsosza 
odbytej w dniu 6 października 2015r. był wyłożony do wglądu radnych w biurze rady  
i przed sesją .Do tego protokołu radni nie wnieśli uwag wobec tego Pan 
Przewodniczący  Rady stwierdził przyjęcie protokołu Nr  X/15 z sesji Rady Miejskiej 
Wąsosza. 
 

Ad 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radna Wende Agnieszka –zam. Pobiel – podziękowała Burmistrzowi za pomoc 

finansową przy uroczystości  70- lecia szkoły podstawowej w Pobielu.  Ponadto 

zgłaszane było zapotrzebowanie na odkrzaczanie łuków dróg powiatowych . Czy jest 

już odpowiedź ze Starostwa w tej sprawie. 

Pan Burmistrz- odpowiedział ,że Starostwo zapewniało ,że przystąpi do odkrzaczania 

na łukach dróg powiatowych, a kiedy to będzie to nie wiadomo. 

Ad 4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Informację o pracy Burmistrza w okresie od 10 listopada  do 10 grudnia 2015r 
przedstawił Pan Zb. Stuczyk – Burmistrz, który stwierdził ,że  w tym okresie 
wydanych zostało 7  Zarządzeń. Dnia 17 listopada 2015r. Zarządzeniem w sprawie 
sprostowania udziałów w częściach wspólnych budynku położonego na działce przy 
ul. Korczaka 5  w Wąsoszu, sprostowany został  udział  części we współwłasności  
niewydzielonych części wspólnych budynku i innych urządzeń niewchodzących w 
skład lokalu. Do lokalu nr 2  ustanowiono nowy udział w wysokości 466/2165 części  
natomiast  do lokalu nr 4 ustanowiono udział w wysokości 560/2165 części. Kolejnym 
Zarządzeniem dokonano zmiany Zarządzenia Nr 159/15 z dnia 3 listopada 2015r. w 
sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się  o 
awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego. W skład komisji z ramienia 
przedstawiciela organu sprawującego nadzór pedagogiczny powołany został  Pan 
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Ryszard Pocheć oraz przedstawiciel Związku Nauczycielstwa Polskiego, Pani 
Danuta Klinszport. Dnia 27 listopada 2015r wydane zostało zarządzenie dotyczące 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy na lata 2015-2030 oraz Zarządzenie 
dotyczące zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2015r ze względu na zmniejszenie 
dochodów i wydatków z tytułów : 
- dotacji na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające  
niektóre świadczenia  rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna, 
-dotacji na realizacje świadczeń rodzinnych oraz świadczeń alimentacyjnych oraz na 
realizację zasiłku dla opiekuna, 
-dotacji przeznaczonej na dofinansowanie działalności ośrodka pomocy społecznej, 
-dotacji na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach wieloletniego programu 
wspierania gmin w zakresie dożywiania, 
- dotacji na realizacje  zasiłków stałych. 
Ponadto przeniesiono środki miedzy paragrafami i rozdziałami w następujących 
dziedzinach :gospodarce gruntami i nieruchomościami, administracji publicznej, 
bezpieczeństwie publicznym, oświacie i wychowaniu, pomocy społecznej, 
edukacyjnej opiece wychowawczej oraz kulturze fizycznej. Natomiast z rezerwy 
ogólnej przeniesiono środki na pozostałą działalność w administracji publicznej oraz 
dla Komendy Wojewódzkiej Policji. 
Kolejnym Zarządzeniem z dnia 27 listopada 2015r powołany został  Zespół 
Interdyscyplinarny na kadencję czterech lat, w którego skład weszli : Pani Małgorzata 
Stochaj reprezentująca Oświatę, Pani Lucyna Ciszewska z  Ośrodka Pomocy 
Społecznej, Pan Julian Całko z ramienia Policji , Pani Karolina Noga z Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii, Pani Marta Jakubiak  
i Pani Izabela Węcławek -Wąsik z ramienia Sądu Rejonowego w Głogowie. 
Zarządzeniem z dnia 7 grudnia 2015r. ustalono dla pracowników Urzędu Miejskiego 
Wąsosza jeden dodatkowy dzień wolny od pracy w związku z obniżeniem w okresie 
rozliczeniowym obejmującym grudzień 2015r  wymiaru czasu pracy z powodu 
wystąpienia w tym okresie święta przypadającego w innym niż niedziela dniu wolnym 
od pracy. Dniem wolnym będzie 24 grudnia 2015r .Ostatnie Zarządzenie z dnia 9 
grudnia 2015r . dotyczy zmiany Zarządzenia nr 87/15 z dnia 24 czerwca 2015 w 
sprawie ustalenia stawek czynszu za dzierżawienie i najmowanie nieruchomości 
stanowiących własność gminy. Wprowadzono zmianę stawki czynszu z 400 zł  na 
450 zł  rocznie za 1 ha gruntu za nieruchomości  na cele rolne o powierzchni 
większej niż 500 m2. 
                                                                     Informacja to zał. Nr 5 

Ponadto  Burmistrz poinformował zebranych ,że stawka za dzierżawione grunty o 

powierzchni  powyżej 500 m2 będzie wzrastała ze względu na to ,że gro osób  

systematycznie ucieka od płacenia stawek podatku od nieruchomości poprzez 

wydzierżawienie mienia komunalnego   by powiększyć areal powyżej 1 ha co 

powoduje zmianę  na podatek rolny, który jest  dużo niższy. 

Kolejna informacja Burmistrza dotyczyła jego wizyty na targowisku w Wąsoszu . 

Handlujący wyrazili  pozytywne opinie  w sprawie zniesienia od 2016r. opłaty 

targowej jednak sprzedający domagają się rezerwacji miejsc na placu targowym w 

miesiącach marzec – październik ponieważ w tym okresie  handel jest zwiększony i  

obawiają się  braku dogodnego miejsca handlowego. Wychodząc naprzeciw 

oczekiwaniom handlujących  zostanie  wprowadzona  rezerwacje miejsca targowego  
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jako dzierżawa gruntu , która będzie  dochodem gminy i należność z tego tytułu 

regulowana w kasie Urzędu Miejskiego. Ogólna opłata ta będzie zbliżona do 

utraconej  ewentualnej opłaty targowej. 

Ad 5. Uchwalenie budżetu Gminy Wąsosz na 2016r. 
Pan Przewodniczący Rady stwierdził ,że zgodnie z ustawą o finansach publicznych 

Burmistrz przedłożył  w terminie do 15 listopada b.r. Radzie Miejskiej Wąsosza oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej we Wrocławiu projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz na lata 2016-2030 oraz projekt 

budżetu gminy Wąsosz na 2016r. Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu 

wszystkie Komisje stałe Rady odbyły posiedzenie wydając stosowne opinie. 

 
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Burmistrza, 
 W pierwszej kolejności Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy omówiła 
wieloletnią prognozę finansową gminy Wąsosz  przygotowaną  na lata 2016-2030 
uwzględniającą  zaciągnięte pożyczki, kredyty i obligacje komunalne, które w tym 
okresie gmina będzie spłacać . Rok 2016 w wieloletniej prognozie finansowej   został 
zaplanowany zgodnie z projektem budżetu  gdzie określono nadwyżkę budżetową w 
wysokości 395.000 zł .Kwota ta pozwala na spłatę rozchodów zaplanowanych 
zgodnie z harmonogramem spłaty. Do końca spłaty czyli do 2030r. planuje się  
nadwyżkę w każdym roku i nadwyżka ta jest zawsze w wysokości planowanych 
rozchodów . Dochody na 2016 r. zaplanowano w wysokości 24.274 .000 zł  
natomiast wydatki w kwocie  23.879.000 zł. Zostały zachowane progi dotyczące 
spłaty tych zaciągniętych pożyczek , kredytów , obligacji  na poziomie 3,45 % 
natomiast wskaźnik  z art. 243  maksymalny na 2016r.jest na poziomie 8,5 %. Ta 
relacja  utrzymuje się przez cały okres zaplanowany i nie przekracza nawet połowy  
wskaźnika maksymalnego   i mieścimy się w ustawowo zaplanowanych relacjach. 
Również  art.242 ustawy o finansach publicznych  został zachowany tj. wydatki 
bieżące nie mogą być wyższe niż  zaplanowane dochody bieżące. Zaplanowano 
dochody z tytułu dochodów majątkowych głównie z tytułu dotacji, na które złożono 
już wnioski  albo są już podpisane umowy tak jak np.  scalanie gruntów , dotację  na 
modernizację dróg poscaleniowych. Umowa była podpisana w ubiegłym roku , a 
aneksowana w tym roku i kwotę 944.000 zł przeniesiono do realizacji na 2016r. 
Również wprowadzono kwoty  z tytułu dotacji na budowę kolejnego etapu  kanalizacji 
sanitarnej w Wąsoszu i odnawialne źródła energii –solary uliczne. Obie te dotacje  z 
Funduszu Ochrony Środowiska. Z TFOGR od wojewody  zaplanowano dochody na 
modernizację dróg gminnych  .W dochodach majątkowych zaplanowano dochody z 
tytułu sprzedaży mienia gdzie zakłada się  w okresie 3 lat sprzedaż 28 lokali 
mieszkalnych jak też 32 działki. Część tych  dochodów ze sprzedaży zaplanowano w 
2016r. Przez cały okres programowania są zaplanowane wydatki majątkowe średnio 
po 3 mln zł w każdym roku . Przyjęto, że nie rosną nam wydatki bieżące ,że inflacja 
będzie bardzo niska . Skoro nie planuje się wzrostu wydatków bieżących to też nie 
planuje sie wzrostu dochodów . W przedsięwzięciach wieloletnich założono 
kontynuację kanalizacji sanitarnej i  rekultywację  wysypiska odpadów we Wrzącej 
Śląskiej. 
 
Następnie pan Zb. Stuczyk Burmistrz Wąsosza omówił projekt budżetu gminy na 
2016r. Stwierdził ,że jeżeli dojdzie do uchwalenia tego budżetu , to chce zwrócić 
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uwagę wszystkim, że zgłoszenie dodatkowych zadań w ciągu roku nie będzie mogło 
być realizowane ze względu na uchwalony budżet oraz trudności z  pozyskaniem 
dodatkowych środków.  Z informacji  Ministerstwa Finansów wynika, że  wskaźnik g  
na 1 mieszkańca w gminie Wąsosz  to  kwota 1194 zł natomiast średnia w kraju  na 
jednego mieszkańca to 1514 zł i tu już widać różnicę . Średnia gęstość zaludnienia w 
gminie Wąsosz  na 1km2 to 37 mieszkańców, a średnia liczba mieszkańców w kraju 
na 1km 2 to 123 osoby, która wyraźnie obrazuje udział mieszkańców w inwestycjach. 
Dochód podatkowy jest też niższy niż średni dochód w kraju, a więc wyjątkowo 
trudno w takiej gminie  realizować wiele zadań  inwestycyjnych. Wymaga to dużej 
dyscypliny budżetowej i wiele wysiłku by pozyskać środki z zewnątrz, a aby je 
pozyskać należy mieć  też swój wkład własny.  Patrząc na wszystkie złożone 
zapotrzebowania do projektu budżetu  przez rady sołeckie , radnych i zakłady 
należało ściąć  kwotę  4.422.482 zł, by budżet się równoważył. Dochody   
zaplanowano w kwocie 24.274.227 zł , dotacje to 2.762.000 zł, dotacje celowe  
452.500 zł na zadania własne, subwencja oświatowa  to 6.026.621 zł, subwencja 
ogólna to 2.440.840 zł i subwencja ogólna część równoważąca 170.797 zł . Do 
dochodów wchodzą też uchwalone podatki na 2016r .Patrząc na ich realizację to : 
udział w podatku dochodowym  od osób fizycznych -2.898.833 zł , od osób prawnych 
150.000 zł  , podatek od nieruchomości  3.416.314 zł , podatek rolny  1.132.185 zł , 
podatek leśny 137.830 zł  , podatek od czynności cywilno prawnych – 120.000 zł, 
podatek od środków  transportowych-88.000 zł  ,  podatek od spadków i darowizn 
14.000 zł, wpływy z innych opłat 1.754.142 zł, wpływy z opłaty eksploatacyjnej 
525.000zł , wpływy za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych 100.000 zł , 
opłata skarbowa 35.000 zł, wpływy z usług 6.000 zł  , odsetki od nieterminowych  
wpłat i  podatków  13.000 zł. Dochody majątkowe ze sprzedaży mienia 300.000 zł i 
dotacje 1.609.000 zł .Dochody podlegające przekazaniu do budżetu państwa 52.000 
zł . 
Wydatki przewidziane na 2016 r.  określają : w Rolnictwie – melioracje wodne -
rowy, czyszczenie stawów i przepusty  90.000 zł ( przykrycie rowu w Wiklinie i 
czyszczenie stawu w Sułowie Wielkim)   reszta na przepusty. Zakup wody z gminy 
Rawicz dla miejscowości Świniary-25.000 zł , dotacja na monitorowanie i 
wapnowanie gleb 10.000 zł . Transport i łączność -drogi- budowa chodnika w m. 
Rudna Wielka- 130.000 zł  z tego 50 % to koszty Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei  i 
50 %  koszt  gminy, na pozostałe  drogi publiczne i gminne 1.774.000 zł , na remonty  
180.000 zł, i na  inwestycje drogowe 1.594.000 zł. W zadaniach majątkowych jest 
kwota 600.000 zł na drogę Polną. Zawiezione zostały wnioski na dofinansowanie do 
TFOGR planując  ul. Polną, drogę do Ostrawy i drogę w Ługach . Największym 
zadaniem jest realizacja dróg w Zbakowie Górnym i Zbakowie Dolnym i tu 100 % 
środków z zewnątrz bo 994.000 zł w ramach scalania gruntów   . W Gospodarce 
Mieszkaniowej- dotacja  dla SZBGKiM w Wąsoszu do 1m2  utrzymania lokali 
mieszkalnych –kwota 122.290. zł chociaż zakład chciał 142.000 zł. Była podwyżka w 
tym roku, która zwiększyła dochody zakładu o 1900 zł. Gospodarka gruntami i 
nieruchomościami 65.000 zł . Na wypisy z rejestru gruntów , mapy  kwota 85.000 zł . 
Administracja publiczna 2.993.399 zł z tego  na administracje rządową 175.000 zł, 
na radę  92.000 zł, urząd gminy -2.586.608 zł choć na same wynagrodzenia 
pracowników stałych bez stażystów i pracowników na robotach publicznych kwota   
1.660.000 zł,  promocja gminy  37.000 zł , pozostała działalność 102.158.zł . Obrona 
narodowa, bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż –  Komenda Powiatowa  
Policji 10.000 zł  na służby ponad wymiarowe, dla OSP 32.565 zł na utrzymanie 
straży  i 132.565 zł gdzie za 100.000  zakup samochodu średniego dla OSP Wąsosz. 
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Dług publiczny-  392.178 zł  roczna kwota  spłaty kredytów pożyczek i emisji 
obligacji. Rezerwa ogólna Burmistrza 150.000 zł z czego 50.000 zł to na 
zarządzanie kryzysowe( pożar, powódź bądź wichury). Oświata – to największe 
wydatki w budżecie gminy – 9.665.648 zł z czego subwencja oświatowa z budżetu 
państwa to 6.026.621 zł czyli z budżetu gminy należy dołożyć 3.600.000 zł. Czeka 
nas  reforma oświaty i już w Pobielu  następują ruchy ze szkołą gdzie rodzice muszą 
zdecydować bo w 2016r w pierwszej klasie będzie mało dzieci  bo Wąsosz -7 , Pobiel 
1, Płoski 7 , Czarnoborsko 1 co daje łącznie we wszystkich szkołach  w całej gminie 
16 dzieci. Niemożliwym  jest zatrudnienie  nauczyciela dla 1 dziecka i prowadzenia 
zajęć . Nie można w taki sposób wydawać pieniędzy i albo rodzice pozostawią dzieci 
w pierwszej klasie drugi rok  bądź będą klasy łączone. Musimy wspólnie  z rodzicami  
i dyrektorami szkół szukać rozwiązań. Muszą być zmiany w oświacie bo inaczej 
gmina tego nie wytrzyma finansowo. Na dowożenie uczniów  zaplanowano 524.560 
zł (jedną trasę wykonuje pan Lis pozostałe pan Lewicki), na oświetlenie uliczne   
550.000 zł ( koszt gminy oświetlenie przy wszystkich drogach ), na  dodatki 
mieszkaniowe  kwota  300.000 zł gdzie kiedyś był to 100% wydatek budżetu państwa 
od niedawna to budżet gminy musi ponosić te koszty. Utrzymanie Zespołu Placówek 
Kultury i Biblioteki to kwota łącznie z inwestycjami   717.964 zł  na sam ZPK wraz z 
biblioteką -  426.000 zł . Inwestycje w 2016r. to :  budowa chodnika w Rudnej Wielkiej 
130.000 zł  , modernizacja dróg w Zbakowie 994.000 zł ,budowa drogi do Goli w. 
600.000zł, budowa świetlicy w Goli Wąsoskiej .-90.000 zł bez sanitariatów i zaplecza 
kuchennego, renowacja pałacu we Wrzącej 100.000 zł z przeznaczeniem  na 
dokumentację , zwiększenie udziałów w spółce Wod-Kan 227.000 zł  ( z 
przeznaczeniem na budowę 5 garaży na maszyny i sprzęt), zakup i montaż solarów 
50.000 , zakup  samochodu dla OSP- Wąsosz  100.000 zł ,  na przydomowe 
oczyszczalnie -50.000 zł  , dotacja do remontu kościoła w Sułowie Wielkim - 15.000 
zł , budowa przedszkola przy „Orliku” w Wąsoszu 400.000 zł , budowa kanalizacji 
300.000 zł , . Dotacje z budżetu Gminy :  do Stacji chemicznej na badania gleb 
10.000 zł , Dotacja  dla SZBGKiM   na utrzymanie mieszkań 122.000 zł , dotacja  do 
Zespołu Placówek Kultury  226.000 zł do Biblioteki 176.000 zł , Kluby sportowe Orla 
Wąsosz- 150.000 zł , Wiewierzanka- 15.000zł , Albatros 10.000 zł 
 
b) odczytanie opinii  Komisji Budżetu ,Inwestycji i Mienia Komunalnego, 
Pan Rapior Andrzej – Przewodniczący Komisji przedstawił opinię komisji. W  

ustawowym terminie  tj. listopadzie 2015r. Burmistrz Wąsosza przedłożył radnym i 

RIO we Wrocławiu projekt budżetu Gminy  Wąsosz na 2016r wraz projektem 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz na lata 2016-2030r.Następnie Pan 

Przewodniczący Rady zwołał wspólne posiedzenie  Komisji stałych w dniu 30 

listopada  2015r., które miały przeanalizować i zaopiniować przedłożony  projekt . 

Projekt  ten zawiera podział dochodów i wydatków zgodnie ze stosownym podziałem 

klasyfikacji budżetowej. Ponadto dołączone zostało uzasadnienie zawierające 

charakterystykę dochodów i wydatków, rozchody ,planowana nadwyżkę dochodów z 

tytułu kar i opłat za korzystanie ze środowiska, dochodów z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami . Jednocześnie dołączono materiały informacyjne a 

mianowicie wskaźniki i inne założenia przyjęte do opracowania budżetu , informacje 

o przychodach i kosztach samorządowych zakładów budżetowych, źródła 

finansowania wydatków majątkowych , dotacje udzielone z budżetu gminy, 

wyszczególnienie tytułów dłużnych oraz ofertę zadań realizowanych przez Zespół 
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Placówek Kultury w Wąsoszu . Na posiedzeniu  Pan Zbigniew Stuczyk  Burmistrz 

Wąsosza oraz Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy składali wyjaśnienia na 

wątpliwości i pytania radnych dotyczące  dochodów bieżących oraz dochodów 

majątkowych jak też  wydatków, a w szczególności planowanych inwestycji oraz 

spłaty pożyczek , kredytów i wykupu obligacji komunalnych. Analizując  ten budżet 

Komisje Stałe nie złożyły żadnych wniosków na wprowadzenie nowych wydatków lub 

zwiększenie wydatków przewidzianych w projekcie ze względu na i tak  

niewystarczający budżet w stosunku do zgłoszonych potrzeb. Uzyskane informacje 

były podstawą do wydania pozytywnych opinii komisji stałych  i stanowiły  dodatkowy 

materiał do sformułowania przez Komisje Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego 

ostatecznej opinii o projekcie budżetu gminy na 2016r.Komisja Budżetu stwierdziła 

,że opracowany projekt budżetu na 2016r  przedstawia realne możliwości finansowe 

gminy w dochodach jak też wydatkach.  Wstępnie planowany poziom wydatków 

został urealniony  przez Burmistrza do kwoty 24.545.012,00 zł  Uznano ,że 

zasadnym jest dalszy etap kanalizacji sanitarnej  w Wąsoszu. Znaczna część 

wydatków  dotyczących dróg  oraz budowa i modernizacja świetlic wiejskich jak też 

zakup i montaż solarów ulicznych przyczyni się do polepszenia warunków życia 

społeczności wiejskiej .Komisja pozytywnie oceniła planowaną budowę przedszkola 

w Wąsoszu. Szeroko omawiano sprawę  zagospodarowania odpadami, a mianowicie 

finansowania odbioru odpadów. Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego 

wydając ostateczną opinię o projekcie budżetu na 2016r. nie wnosi uwag , 

pozytywnie go opiniuje i życzy  realizacji wszystkich  zaplanowanych zadań. 

                                                           Opinia Komisji Budżetu to zał. Nr 6 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, 
 Pan Przewodniczący Rady  w pierwszej kolejności przedstawił uchwałę Nr 
V/256/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 9 grudnia 
2015r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Wąsosz przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na 
2016r. 
Skład Orzekający RIO we Wrocławiu w osobach : Joanna Radzieja -przew. 
,Bartosz Zawadzki- czł, Lucyna Hanus –czł - wydał pozytywną opinię o 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz. 
                                                                    Uchwała Nr V/256/15  RIO- to zał. nr  7 
 
 
Następnie Pan Przewodniczący Rady odczytał  uchwałę Nr V/255/2015 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia  9 grudnia  
2015r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Wąsosz na rok 2016 wraz z uzasadnieniem i materiałami 
informacyjnymi. 
Skład Orzekający RIO we Wrocławiu w osobach: Joanna Radzieja –przew. , 
Bartosz Zawadzki czł. i Lucyna Hanus – czł. wydali pozytywną opinię o 
przedłożonym przez Burmistrza Wąsosza projekcie budżetu Gminy Wąsosz na 
2016r. wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. 
                                                                 Uchwała Nr V/255/2015 RIO to zał  nr 8 
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d) dyskusja, 
Radny Zdzisław Banasiewicz – zapytał – Kiedy zacznie się kanalizacja 
poszczególnych sołectw  w gminie? 
 
Pan Burmistrz odpowiedział ,że założono w pierwszej kolejności skanalizowanie 
Wąsosza w roku 2016 – ul. Krzywa ,Kolejową  do rzeki Barycz . W roku 2017 drugą 
stronę tej części Wąsosza tj. Pocztową ,Mickiewicza . Następnym etapem będą 
miejscowości najbliżej położone, które można podłączyć do  oczyszczalni ścieków w 
Wąsoszu. W pierwszej kolejności będą to miejscowości  Gola w, Górka W. 
Podmieście , Czeladź W. , Kowalowo.  Ścieki mogą popłynąć tam grawitacyjne 
.Zakładamy realizacje tych zadań na lata 2018-2019.Sprawa kanalizacji w naszej 
gminie to trudne zadanie ponieważ przejście przez  rzeki, które wymaga 
dodatkowych uzgodnień i zwiększenia kosztów inwestycji. W tegorocznym budżecie 
nie ma  kredytu ponieważ nie zamierza się zadłużać gminy bo jest to  niebezpieczne. 
 
e)  głosowanie nad projektem uchwały wieloletniej prognozy finansowej i 

uchwały budżetowej, 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał treść uchwały wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2016-2030  i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza  14 głosami „za” , 0 głosów „przeciw” i 0 głosem 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XII/82/15 w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2030. 

                                                                          Uchwała Nr XII/82/15 to zał. nr  9 

Rada Miejska Wąsosza  14 głosami „za” , 0 głosów „przeciw” i 0 głosem 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XII/83/15 w sprawie  uchwalenia 

budżetu gminy Wąsosz na 2016r. 

                                                                       Uchwała Nr XII/83/15 to zał. nr 10 

Przerwa w obradach 11.15. do  godz.11.25 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 
wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w Gminie Wąsosz. 
 

W pierwszej kolejności Burmistrz  odniósł  się jeszcze do budżetu na 2016. gdzie 

dodatkowo poinformował ,że  będzie realizowany remont świetlicy w Rudnej Wielkiej 

oraz częściowy remont świetlicy w Ługach łącznie 30.000 zł, ponadto będą 

remontowane drogi i między innymi drogi w m. Lechitów. 

 
O przedstawienie  projektu uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w Gminie Wąsosz Pan Przewodniczący Rady poprosił Pana 
Burmistrza, który stwierdził ,że od 3 lat nie pobiera się opłat za przedszkole. Wszyscy 
dobrze wiedzą ,że opłaty można pobierać za 6,7,8,9 godzinę pobytu dziecka w 
przedszkolu ponieważ 5 godzin jest ustawowo bezpłatne. W związku z planowaną 
budową przedszkola w Wąsoszu dobrze byłoby, aby rodzice ponosili opłatę za  te 
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godziny . Propozycja stawki tej opłaty to 1 zł za godzinę (w skali miesiąca wyjdzie to 
60 zł). 
 

Pani Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty ,Kultury , Zdrowia i Sportu 

poinformowała ,że opinia Komisji w tej sprawie jest jednomyślnie pozytywna. 

 
Dyskusji nie było. 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
Rady. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę NR XII/84/15 w sprawie ustalenia czasu 
bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w Gminie Wąsosz- została podjęta 
14 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymującym się” 
                                                                                Uchwała Nr XII/84/15 to zał. nr 11 
 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków. 
 
Przewodniczący Rady  poprosił o przedstawienie  projektu uchwały Pana  Grzegorza 

Kordiaka- Zastępcę Burmistrza , który stwierdził, że dnia 30 kwietnia 2015r 

zlikwidowano SZBWiK i utworzono Spółkę  Przedsiębiorstwo Wodociągowo- 

Kanalizacyjne, która zaczęła działać od 1 maja 2015r. Dotychczasowy Regulamin 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków odbiegał  od  aktualnego stanu 

prawnego,  a mianowicie aktualnego majątku  tj. sieci wod-kan oraz aktualnych 

potrzeb  odbiorców dlatego należało go doprecyzować. Przygotowany nowy 

Regulamin określa  wzajemne prawa i obowiązki przedsiębiorstwa  wod-kan oraz 

odbiorców  usług z zakresu zbiorowego zaopatrzenia w wodę i ścieki. 

Przedsiębiorstwo ma obowiązek zapewnić zdolność posiadanych urządzeń do 

dostawy wody w wymaganej ilości i pod odpowiednim ciśnieniem oraz dostaw wody i 

odprowadzania ścieków w sposób ciągły , a także zapewnić należytą jakość wody i 

odprowadzanych ścieków. Regulamin zawiera  też warunki i tryb zawierania umów z 

odbiorcami, sposób rozliczeń, warunki przyłączenia do sieci, techniczne warunki 

dotyczące możliwości dostępu do usług, sposób dokonywania odbioru przyłącza, 

sposoby załatwiania spraw zakłóceń w dostawie wody. Wprowadzono dodatkowo 

zapis dotyczący wymogów jakości wody, a mianowicie :Liczba bakterii z grupy coli -0, 

liczba Escherichia coli-0, zapach akceptowalny, amonowy jon włącznie do 0,50 mg/l, 

barwa akceptowalna bez nieprawidłowych zmian, mętność włącznie do 1MTU,  pH 

6,5 do9,5 , przewodność elektryczna właściwa włącznie do 2500 uS/cm. 

Pani Agnieszka Wende  przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

stwierdziła ,że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

Dyskusji nie było. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę NR XII/85/15 w sprawie regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków - jednomyślnie 14 głosami „za”  , 
0  głosów „przeciw”  0  „wstrzymujących  się”.  
                                                                   Uchwała Nr XII/85/15 to zał. nr 12 
  
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i 
informacji podatkowych. 
 

Pani Jadwiga Rodzewicz skarbnik Gminy przedstawiła  projekt uchwały. 

Poinformowała, że od 1 stycznia 2016r. zmieniły się ustawy około podatkowe o 

podatkach i opłatach lokalnych oraz ordynacja podatkowa , które określają nowe 

dane w deklaracjach informacjach dotyczących podatków. W związku z tym 

przedłożony projekt uchwały uwzględnia te zmiany szczególnie dotyczą one 

nazewnictwa. Wprowadzamy dodatkowe rubryki w dotychczasowych wzorach np.  

nie było uzasadnienia do podatku od nieruchomości. Wprowadzono  nr telefonu, e-

mail  ,adres do korespondencji. Poza tym  zmienia się przelicznik do klasyfikacji 

gruntu szczególnie może dotyczyć to tych podatników posiadających grunty  powyżej 

1ha, którzy do tej pory byli kwalifikowani  do podatku rolnego i płacili znacznie niższą 

stawkę niż gdyby mieli poniżej 1ha płaciliby podatek od nieruchomości. Nowość która 

wchodzi od 1 stycznia 2016r to jeżeli podatek będzie wynosił 100 zł to podatnik 

będzie zobowiązany zapłacić  go w jednej racie do 15 marca , jeżeli powyżej 100 zł 

będzie rozłożony na raty. Jeżeli podatnik będzie miał 6,6 ha w V klasie gleby  to 

będzie miał stawkę 0 podatku i nie otrzyma decyzji wymiarowej bo ona zostanie w 

aktach urzędu, która czasami przy załatwianiu przez podatników różnych spraw była 

dowodem na posiadanie gruntów od nowego roku taki podatnik będzie musiał 

występować do Urzędu o zaświadczenie , którego koszt obecnie  wynosi 17 zł , a od 

stycznia to się zmieni.  Opłata skarbowa ma  wzrosnąć , ponadto dojdzie opłata za 

załączniki. Wchodzą też obowiązkowe numery identyfikacyjne na wnioskach , 

podaniach o zaświadczenia i inne . Dla osób fizycznych są to  nr PESEL, a dla osób 

prawnych NIP i jeżeli tego nie będzie Urząd będzie wzywał wnioskodawców o 

uzupełnienie. 

 Dyskusji nie było. 

Komisja Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały-poinformował Andrzej Rapior – Przewodniczący Komisji. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę NR XII/86/15 w sprawie określenia 

wzorów formularzy deklaracji i informacji podatkowych – jednomyślnie 14 

głosami „za”  , 0  głosów „przeciw”  0  „wstrzymujących  się”.  

                                                                   Uchwała NR XII/86/15 to zał. nr 13 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/74/15 Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 10 listopada 2015r w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych. 
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Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Jadwidze Rodzewicz skarbnik gminy, 

która poinformowała , że  na poprzedniej sesji rada podejmowała uchwałę w sprawie 

stawek podatku od  środków transportowych  jednakże  pojawiły się wątpliwości  

prawne dotycząca nazewnictwa. W związku z tym proponujemy doprecyzować  

zapisy w tej uchwale. 

Komisja Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały-poinformował Andrzej Rapior – Przewodniczący Komisji. 

 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady 
Rada Miejska Wąsosz 14  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących się”   podjęła uchwałę  Nr XII/87/15 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XI/74/15 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 10 listopada 2015r w 
sprawie stawek podatku od środków transportowych. 
  
                                                                       Uchwała Nr XII/87/15 to zał. Nr 14 
 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Publicznej Szkoły 
Podstawowej im. J. Brzechwy w Pobielu 
 

Projekt tej uchwały omówił Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistyrz , który poinformował 

,że to kolejna uchwała w sprawie szkoły w Pobielu . Przygotowany projekt uchwały 

dotyczy zamiaru przekształcenia, a nie o likwidacji szkoły podstawowej Pobielu. 

Proponuje się by uczniowie klas IV ,V, VI  zmienili obwód szkolny i pojechali do 

Wąsosza natomiast  uczniowie: przedszkole ,0 , klasy I, II, III pozostali w szkole w 

Pobielu ze wszystkimi przywilejami i uprawnieniami . Pozostanie hymn szkoły , 

sztandar szkoły, a uczniowie kończący tą szkołę będą jej absolwentami. Sytuacja 

robi się skomplikowana bo w następnym roku w I klasie w całej gminie będzie 16 

dzieci. Najtrudniej będzie z nauczycielami bo jest ich za dużo. Na ostatnim zebraniu z 

rodzicami  usłyszeliśmy  pozytywną opinię dotyczącą przekształcenia  tym bardziej 

że przedstawiono demografię dzieci  w Pobielu  urodzonych  w 2010 r  -7 , w 2011- 6 

, 2012- 8 ,  w 2013- 14 ,  w 2014r -10 ,  w roku 2015 -5 dzieci – jest to stan na 1 

grudnia 2015r.Ponadto przewieziono część  rodziców do szkoły w Wąsoszu by 

poznali warunki szkoły. Rodzice przekonali się  ,że dla przeniesionych dzieci miejsca 

w szkole w Wąsoszu w zupełności wystarczy.  

Komisja Oświaty , Kultury , Zdrowia i Sportu wyraziła pozytywną opinię do projektu 
uchwały poinformowała Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji. 
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Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie rady 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 
głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  XII/88/15 w sprawie  zamiaru 
przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej im. J. Brzechwy w Pobielu 
 

                                                                            Uchwała Nr XII/88/15 to zał nr 15 

Ad 11. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Pan Przewodniczący poinformował ,że w 2015r zaplanowana jest jeszcze jedna 

sesja w okresie miedzy świętami. 

 

Ad 12.  Odpowiedzi na interpelacje. 

Burmistrz odpowiedział  na interpelacje w punkcie  składania interpelacji tj. 3 
 
Ad 13.Wolne głosy i wnioski 
Pan Daniel Żentel – sołtys wsi Ługi  – podziękował za dofinansowanie balu 

Mikołajkowego dla dzieci w Ługach. 

Pani radna Małgorzata Paszkowska – zam. Bartków – podziękowała Burmistrzowi za 

szybkę interwencję dotyczącą wycięcia krzaków w Bartkowie. 

 

Ad.16 Zakończenie. 
W związku z tym ,że porządek obrad został wyczerpany Pan  Jacek Chorostkowski 
Przewodniczący Rady zamknął obrady XII sesji dziękując zebranym za udział.   
Ponadto stwierdził ,że jest to ostatnia sesja przed Świętami Bożego Narodzenia i 

tradycją w tej gminie  jest łamanie się opłatkiem i składanie życzeń. W związku z tym 

poprosił   Ks. Proboszcza  Jana Węgielskiego o złożenie życzeń .  Ks.Proboszcz w 

pierwszej kolejności podziękował Przewodniczącemu za zaproszenie na sesje 

następnie złożył  wszystkim zebranym rodzinnych, radosnych w atmosferze miłości i 

kolęd Świąt Bożego Narodzenia . Wręczył Przewodniczącemu  symboliczną świecę , 

która od lat świeci na wigilijnych stołach. 

Następnie Pan Z.Styczyk  Burmistrz zwrócił się do   ks. Proboszcza , radnych 

,dyrektorów szkół, pracowników urzędu  i  sołtysów by patrzeć na to co nas łączy,  a 

nie to co nas dzieli , by każdy członek naszej gminy  w tej małej ojczyźnie czuł się 

potrzebny. By nasze decyzje dawały radość i każdy mieszkaniec  czuł się 

bezpiecznie. Życzył by przy wigilijnych stołach  nikogo nie zabrakło ,życzył dużo  

zdrowia i radości. 

Pan  Jacek Chorostkowski - Przewodniczący Rady zwrócił się do zebranych o 

przełamanie się opłatkiem życząc by za rok  wszyscy spotkali się  uśmiechnięci i 

zdrowi. 
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K.Szejnkienig 


